
interpellation  
Solceller och kulturmiljöarbete 
 
Fråga till miljö- och byggnämndens ordförande: 
1. Hur kan fastighetsägare (utanför Visby innerstad) veta i förväg hur deras ansökningar om 
bygglov för solceller ska bedömas ur kulturhistoriskt avseende? 
2. Hur avser ordförande MBN verka för att vanliga husägare ska ges en rättssäker bedömning 
av bygglovsansökningar för solceller? 
  
Svar på fråga 1: 
Ingen, varken fastighetsägare eller någon annan, kan i förväg till 100% veta om en ansökan 
om bygglov för solceller eller någon annan bygglovspliktig åtgärd kan medges eller inte med 
utgångspunkt från gällande prövningsgrunder. En sådan prövningsgrund är påverkan på 
förekommande kulturvärden. Varken fastighetsägare eller någon annan kan inte heller på 
förhand veta om det beslut miljö- och byggnämnden fattar, kommer att stå sig om nämndens 
beslut överklagas. 
  
Man kan ju resonera runt hur man skall tillämpa regelverket.  
Din frågeställning rör ju, som jag uppfattar det, inte vad reglerna faktiskt säger utan hur vi 
jobbar med dem. Jag anser att det behövs en tät och nära kommunikation mellan nämnd 
förvaltning. Detta är speciellt viktigt när nya energisystem tas i bruk.  
När föränderlig verklighet möter lagar, förordningar och regler så ska ju nämnden tolka och 
tillämpa dessa. Då krävs tät kommunikation mellan politik och tjänstepersoner så att den 
sökande behandlas på ett konsekvent och korrekt sätt. 
Men som jag skrev i första stycket: man kan aldrig vara 100% säker förrän det är prövat att 
man får lov till att genomföra den önskade åtgärden. 
  
  
Svar på fråga 2: 
Om nämnden värnar det arbetssätt jag anfört ovan, är bedömningen att husägare och andra 
kan känna sig förvissade om att nämnden levererar en rättssäker handläggning och bedömning 
av bygglovsansökningar, inklusive bygglovsansökningar för solceller. 
  
  
Andreas Unger 
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